

Institute of Health Sciences Education & Faculty Development Office

HEALTH SCIENCES EDUCATION ROUNDS

**Does this evidence apply to my patient?
Deconstructing and reconstructing the role of race in clinical practice**

BAIJAYANTA MUKHOPADHYAY, MA, MDCM, CCFP, DTM&H

Director, Office of Social Accountability and Community Engagement
Faculty of Medicine and Health Sciences
McGill University

November 9, 2023 from 16h00 to 17h30
McIntyre Medical Sciences Building, Meakins Amphitheatre



Baijayanta Mukhopadhyay is a family physician working primarily in Eeyou Istchee (Cree territories of James Bay). He also works with migrants with precarious status, queer/trans youth, and unhoused people in Montreal. Baijayanta currently serves as Director at the Office of Social Accountability and Community Engagement at the Faculty of Medicine and Health Sciences at McGill University. A faculty lecturer at the Department of Family Medicine, he has also been involved in faculty development initiatives for distributed medical education at the department. Baijayanta is also currently completing a term on the Family Medicine Specialty Committee at the College of Family Physicians of Canada.

His teaching and research interests focus on the teaching of anti-racism and other social justice principles within clinical training in the health professions. Long involved in community movements, Baijayanta works with both local and global organizations working on issues related to migrant health, environmental health, and health system performance. He has published numerous articles and essays on medicine and health for lay audiences, as well as two books.

To register, please fill in an [online registration form](#) on our website.

Faculty Development Office, Faculty of Medicine and Health Sciences, McGill University
Lady Meredith House, 1110 Pine Avenue West, Suite 103, Montreal, QC H3A 1A3
Website: www.mcgill.ca/medhealthsci-facdev/
E-Mail: facdev.med@mcgill.ca Tel.: (514) 398-2698

**We gratefully acknowledge the Class of 1975 Lecture in Medical Leadership Fund
for supporting this lecture in Health Sciences Education.**

Institut d'éducation en sciences de la santé et Bureau de la formation professorale

CONFÉRENCE D'ÉDUCATION EN SCIENCES DE LA SANTÉ

Does this evidence apply to my patient? Deconstructing and reconstructing the role of race in clinical practice

BAIJAYANTA MUKHOPADHYAY, MA, MDCM, CCFP, DTM&H

Directeur, Bureau de la responsabilité sociale et de l'engagement communautaire
Faculté de médecine et des sciences de la santé
Université McGill

Le 9 novembre 2023 de 16 h à 17 h 30
Pavillon des sciences médicales McIntyre, Amphithéâtre Meakins



Baijayanta Mukhopadhyay est médecin de famille qui travaille principalement à Eeyou Istchee (terres cries de la Baie James). Il travaille également avec des migrants au statut précaire, des jeunes queer/trans, et des personnes itinérantes à Montréal. Baijayanta est actuellement directeur du Bureau de la responsabilité sociale et de l'engagement communautaire de la Faculté de médecine et des sciences de la santé à l'Université McGill. Chargé de cours au département de médecine familiale, il a également participé à des initiatives de développement du corps professoral pour la formation médicale distribuée au département. Baijayanta termine actuellement un mandat au sein du Comité de spécialité en médecine familiale du Collège des médecins de famille du Canada.

Ses intérêts d'enseignement et de recherche portent sur l'enseignement de l'antiracisme et d'autres principes de justice sociale dans le cadre de la formation clinique dans les professions de la santé. Engagé depuis longtemps aux mouvements communautaires, Baijayanta travaille avec des organisations locales et mondiales sur des questions liées à la santé des migrants, à la santé environnementale et à la performance des systèmes des soins de la santé. Il a publié de nombreux articles et essais sur la médecine et la santé destinés à un public non spécialisé, ainsi que deux livres.

Pour vous inscrire, veuillez remplir notre [formulaire en ligne](#).

Bureau de la formation professorale, Faculté de médecine et des sciences de la santé, Université McGill
Maison Lady Meredith, 1110, avenue des Pins Ouest, salle 103, Montréal (QC) H3A 1A3
Site web : www.mcgill.ca/medhealthsci-facdev/fr
Courriel : facdev.med@mcgill.ca Tél. : 514-398-2698

**Nous remercions le fonds de conférence en leadership médical de la promotion 1975
pour le soutien apporté à cette conférence sur l'enseignement des sciences de la santé.**